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INTRODUCCIÓ 

 

Aquesta sessió es realitza en el marc del procés participatiu per a l’elaboració del nou 

Reglament de Participació de la ciutat. L’obejctiu d’aquest procés participatiu se centra en 

debatre i recollir propostes que contribueixin al desenvolupament d’un nou Reglament de 

participació per aprofundir en el model de participació del municipi. 

Es preveuen diverses sessions a través de les quals es pretén informar i recollir propostes sobre 

la millora del model participatiu de L’Hospitalet.  

Així mateix, el procés participatiu també contempla un qüestionari obert a la ciutadania, amb 

l’objectiu d’ampliar i diversificar les eines de recollida de propostes.  

La sessió amb el grup focal dels Consells de Districte (àmbit Samontà) va centrar-se en presentar 

el procés participatiu en general, i en recollir propostes sobre la millora dels Consells de Districte. 

Inicialment es va realitzar una presentació i exposició dels principals aspectes tècnics del procés 

i, a continuació, es va desenvolupar una dinàmica per tal de recollir els temes més rellevants a 

tenir en compte per a la millora del model participatiu de L’Hospitalet -i en particular dels 

Consells de Districte- des de la perspectiva dels Consells de Districte II, IV i V. 

 

 

METODOLOGIA 

 

Per tal de desenvolupar la dinàmica prevista, les persones assistents van treballar en grups per 

tal de reflexionar al voltant de les qüestions següents: 

- Quins aspectes dels Consells de Districte van bé i cal, per tant, mantenir o reforçar al nou 

Reglament de participació? 

- Quins aspectes cal reorientar, afegir o millorar? 

Les persones assistents van disposar de targetes de diferents colors: verdes per als temes que 

funcionen bé i taronges pels temes que cal reorientar, afegir o millorar. 

Es van configurar grups reduïts de treball que van escriure a les targetes tots els temes que van 

considerar en relació a les anteriors preguntes, pensant tant en clau dels Consells de Districte, 

però també de la participació en general al municipi.  

Una vegada els diversos grups van acabar d’escriure les seves idees, l’equip dinamitzador va 

recollir les targetes i va realitzar una lectura en veu alta alhora que s’anaven ubicant al panell, 

amb l’objectiu d’acabar disposant d’un mapa d’idees sobre els diversos temes aportats per les 

persones participants.  

https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=Hg-4RvHwYEGAd5vTlHrjMNGT2FulO9VIujMnoURvGBFURTVEWFlFWEhYS0IxSzVJSUUxSVIzRUNUVi4u&route=shorturl
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DATA HORA I DURADA DE LA SESSIÓ 

 

Data: 27 de novembre de 2024 

Hora: 18:00 – 19:30 

Lloc: Biblioteca Municipal de La Florida 

 

 

 

PARTICIPANTS 

 

CONSELLS DE DISTRICTE NOMBRE ASSISTENTS 
CD II 5 

CD IV 4 

CD V 2 

Total 11 

 

 

APORTACIONS REALITZADES1 

 

QUINS ASPECTES FUNCIONEN BÉ I CAL POSAR EN VALOR? 

Es disposa d’un mecanisme que permet la incorporació de punts a l’ordre 

dia  

• Facilitat per introduir punts a l’ordre del dia. 

Hi ha aspectes de l’organització de les sessions que faciliten el 

desenvolupament de les pròpies sessions del Consell 

• L’espai que disposem és adient per a realitzar les sessions (II i IV). 

• Hi ha un calendari de sessions. 

                                                           
1 Els comentaris pertanyents a Consells de Districte concrets s’assenyalen al final del comentari, entre 

parèntesi. 
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El Consell de Districte és un element de la participació que permet crear 

xarxa associativa 

• El Consell és un espai de trobada d’entitats (espai d’intercanvis). 

És un espai on es proporciona informació interessant 

• A les sessions es comuniquen informacions importants (pressupostos, projectes, 

etc.). 

 

QUINS ASPECTES CAL REORIENTAR, AFEGIR O MILLORAR? 

Tot i que el Consell de Districte és un espai on es pot fomentar l’intercanvi 

i la participació ciutadana, actualment cal millorar la implicació i les 

dinàmiques per tal d’enfortir la participació i les relacions entre entitats 

• Es detecta manca d’interès per les persones assistents als Consells. 

• No hi ha contactes periòdics entre les diverses entitats cíviques i socials. 

• Manca d’interès de les noves generacions pels temes que es tracten i pel propi 

Consell. 

• Es podrien impulsar projectes intergeneracionals per crear xarxes relacionals 

col·laboratives. 

Per tal d’incidir en la millora de l’operativitat dels Consells de Districte, es 

podrien crear grups de treball per a desenvolupar temes que sorgeixin del 

propi Consell 

• No s’aprofita la possibilitat de fer grups de treball. 

• Seria més operatiu fer grups de treball temàtics (per projectes). 

 

El Consell de Districte ha de poder ser quelcom més arrelat al territori i 

poder parlar sobre temes que afecten els barris 

• Es parla molt poc de temes del barri. 

• S’ocupa molt temps per parlar sobre temes generals, de ciutat i proposats pel 

propi Ajuntament i no hi ha temps per parlar sobre problemàtiques concretes del 

barri. 

• Es troba a faltar la possibilitat de presentar temes per a poder discutir o reclamar. 

• No es parla del barri. 

 

Tot i que en alguns Consells es valora positivament l’espai on es realitzen 

les sessions, calen millores en altres 
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• Als consellers i conselleres els hi agradaria disposar de seients còmodes per 

poder prendre notes (II i V). 

 

Cal tenir en compte les dificultats pel que fa a l’accés a les noves 

tecnologies i els efectes de la bretxa digital. Segurament, la millor opció 

podria ser un model híbrid on les notificacions es transmetin per mitjans 

digitals (e-notum) i per telèfon (missatges, trucades...) 

• Tenint en compte que hi ha molts consellers/es que són gent gran, si la notificació 

es realitza únicament per notificació electrònica, es complica molt l’accés a causa 

de la bretxa digital. 

 

Caldria que el vot es pogués delegar. És a dir, cal que el vot no sigui 

nominal i que, si el/la conseller/a no pot assistir, es pugui delegar en algú 

de la mateixa entitat per a poder emetre el vot 

• No es pot delegar el vot a una altra persona de la mateixa entitat. 

 

Cal millorar en termes de comunicació per tal d’abordar la desconeixença 

sobre el propi Consell per part de la ciutadania. En aquesta línia, cal que 

la ciutadania tingui informació sobre la celebració de les sessions i les 

ordres del dia 

• Hi ha poca difusió de cara a la ciutadania sobre la celebració de les sessions dels 

consells. 

• Hi ha poc coneixement per part de la ciutadania sobre la utilitat dels Consells de 

Districte. 

• Cal informar més a la ciutadania sobre què es fa al Consell. Es pren com a exemple 

a Barcelona, on es pengen cartells a les comunitats de veïns informant sobre la 

celebració dels consells. 

Abans d’assistir a una sessió del Consell de Districte cal disposar de la 

documentació necessària sobre els temes que es tractaran 

• No es fa arribar abans dels Consells els documents necessaris per a poder 

debatre.  

• No es lliura la documentació per endavant i no hi ha manera de veure bé les 

pantalles amb la informació al propi Consell. 
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Els Consells de Districte actualment són òrgans purament informatius, on 

la participació es limita a assistir i escoltar les informacions de 

l’Ajuntament, mentre que els altres punts queden en un segon pla 

• La funció dels Consells de Districte és purament informativa i, a més a més, el 

punt d’informacions no deixa espai per altres temes, perquè s’allarga molt. 

• Els temes plantejats per la ciutadania queden a un segon pla. 

• Qualsevol assumpte que s’exposa no s’introdueix com a debat ni es parla sobre 

els descords. 

• Els Consells de Districte són emprats per l’Ajuntament com a corretja de 

transmissió de les polítiques del propi Ajuntament. 

Els Consells podrien ser espais més propositius i on la ciutadania hi pogués 

participar amb una incidència real 

• Actualment els Consells no es poden posicionar ni elevar al ple/govern les seves 

propostes. 

• No hi ha participació real del veïnat. 

• Les opinions que s’expressen no es tradueixen en fets 

 

Caldria que els ordres del dia fossin més flexibles i permeables 

• Els ordres del dia són tancats i rígids. 

• El procediment per a incorporar punts de l’ordre del dia i per a demanar paraula 

és complicat i difícil de dur a terme. 

• L’ordre el marca el propi Ajuntament en quasi la seva totalitat. 

Caldria que el Consell fos un espai on es pogués fer seguiment de les coses 

que succeeixen als barris 

• No hi ha seguiment dels projectes i obres que es fan al barri (arranjaments, 

equipaments, etc.) 

Actualment els Consells de Districte són espais molt poc crítics  

• No s’admeten crítiques ni s’atén a queixes i suggeriments dels/de les 

consellers/es ni de la ciutadania. 

• Cal més empatia cap a la ciutadania. 

Caldria fer una gestió econòmica i pressupostària més arrelada als 

Consells de Districte 

• No hi ha pressupost participatiu on els Consells hi puguin prendre part. 

• No hi ha detall ni retorn de les inversions que es realitzen a cada barri. 
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IMATGES DE LA SESSIÓ 
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